
Kære Jesper. 

Tak for vores samtale hos Charlotte og Thomas i lørdags. 

Som nævnt vil jeg meget gerne stille op hos jer ved en passende lejlighed med mit lille foredrag 
om Bymiljøsagen. Jeg taler om helbredstilstanden for bymiljøerne i landets 76 
middelalderkøbstadbykerner, om grundene til at bymiljøsagen står så meget ringere end 
naturmiljøsagen, og jeg kommer med mine forslag til, hvad der bør gøres. 

Min baggrund er først og fremmest, at jeg ikke er arkitekt (men cand scient og cand jur). I 40 
år har jeg været en aktiv deltager i kampene for at undgå skader på bymiljøer, ofte i ad-hoc 
foreninger som Stærekassens Venner, Kgs Nytorvs Venner (Teaterfuglen og 
parkeringskælderen), Tivolis Venner (Skyskraberen og glashuset), Bevar Slagtergårdene m.fl. 
Aktuelt kæmper jeg for det lille gule hus ved Designmuseet og imod projektet på Nyborg Slot. 
Men alle disse kampe er opslidende, og på længere sigt fører de ingen steder. Der skal ske noget 
på landsplan. 

Jeg har været aktiv i Hovedstadens Forskønnelse og medlem af bestyrelsen for Landsforeningen 
for Bygnings- og Landskabskultur. Endvidere var jeg formand for foreningen Æstetisk Råd. Det 
udarbejdede i årene 2000-2003 en registrant over alle skadelige indgreb i de 76 bykerner. Den 
lå til grund for kampagnen ’GodeByer.dk’, som jeg lavede for landsforeningen i 2014-2018. 
Kampagnen blev omtalt i så godt som alle landets aviser, i lokal-TV og af lokale radiostationer. 

Jeg er nu indvalgt i Københavns Kommunes Lokaludvalg for Indre By, hvor jeg arbejder for 
bevarende lokalplaner. 

Foredraget vil være en tilpasset udgave af et, som jeg nu gennem mange år har holdt over hele 
landet i bevaringsforeninger, på biblioteker, på museer og ved en enkelt lejlighed i et 
byrådsmøde. 

På vedlagte billede er jeg oppe imod tre arkitekter på Folkemødet forrige år. 
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